
 
 

 

Referat 
 
Møde: Bestyrelsesmøde i BUP-DK 

 

Tidspunkt: Onsdag den 21. juni 2023 kl. 15.00 – 18.00 

 

Sted: Virtuelt 

  

Deltagere:  Nina Tejs Jørring, Ida Maria Ingeholm Klinkby, Rune Stevnhøj, Mette Falkenberg Krantz og 

Mirela Debost. 

 

Afbud:  Rikke Wesselhöft, Kasper Jessen og Janne Maÿland Kongsted. 

 

Referent:   Lene Lundkvist. 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2.  Godkendelse af referat fra sidste møde og valg af ordstyrer 

Rettelse af referatet omkring at Janne Maÿland Kongsted i første omgang nøjes med at varetage 

opgaven som kasserer og afventer andre opgaver.  

 

3.  Gennemgang af dokumenterne med fælles orientering 

Orientering fra møde med DPBO: der blev talt om Transistionsudvalg, der i flere omgange er blevet nedlagt, 

da det er svært at finde deltager fra DPS. Det overvejes, om vi bør forsøge at genoplive udvalget mhp. at 

løfte problematikken politisk til også at indeholde transition i kommunalt regi. Mette Falkenberg Krantz 

træder ind. 

Charlotte Rask er blevet valgt til en Bestyrelsespost i Fru C Hermansens Mindelegat. 

Drøftelse af et eventuelt møde med Camilla Ratke fra Lægeforeningen hen i efteråret ang. kliniske 

retningslinjer. Forslag omkring et virtuelt møde med enten retningslinjeudvalget eller hele bestyrelsen. 

Drøftes igen på seminar i september 2023. Mette Falkenberg Krantz sender en forespørgel afsted til SST for 

at få uddybet deres indsats i forhold til det videre arbejder med kliniske retningslinjer.  

 

4. Nyt fra kassereren – hvilke oplysninger ønsker bestyrelsen at få til møderne?  

Janne Maÿland Kongsted deltager ikke i mødet i dag. Lene følger op hos Janne for at høre, hvordan 

det går med kassererskiftet. Alternativt kontakter Lene igen banken. Det er problematisk, at der ikke kan 

betales regninger og udlæg.  

 



 
5. ESCAP – opdatering; hvilke opgaver skal der tages stilling til?  

Den sidste planlægning ift. konferencen fandt sted. 

• Ida orienterede om fremdrift ift kongressen og understreger det fuldstændig utrolige arbejde Anne 

Marie Christensen og Anna Sofie Kjærgaard Hansen har lagt, som skal anerkendes. 

• Der afsættes penge så frivillige kan få transport betalt. 

• Ift. overskud er der enighed om at overveje om det kan lægges i en fond, der kan bruges til at 

sponsorere yngre lægers deltagelse i konferencer og medlemsmøder i fremtiden. 

 

Der skal laves et nyhedsbrev lige efter konferencen med en stor tak til alle de personer, som har været med til 

at løfte den store opgave at få stablet konferencen på benene.  

 

Bestyrelsen besluttede, at de selv ville mødes omkring bordet til frokosten fredag under konferencen. 

 

6. Der skal findes en speciallæge, som kan deltage i revideringen af sundhedsfaglige visitatorer i  

regionernes AMK-VC (Akut Medicinsk Koordination – Vagtcentral). Indbefatter det også visitation til 

psykiatrisk akutmodtageafsnit? – til beslutning (se bilag). 

Bestyrelsen vil opfordre speciallæge i visitator-rolle til denne opgave. Det er efter nærværende møde aftalt 

med Lene Wadland at hun tager denne opgave. 

 

7. Projektleder for DMPG’erne –Inger Brødsgaard vil gerne mødes med bestyrelsen  

Bestyrelsen beslutter at henvende sig til Inger Brødsgaard mhp. et møde med hende om torsdagen på seminar 

i september. Det er efter nærværende møde bekræftet, at hun kan deltage.  

 

8. Drøftelse af sted for mødeafholdelse: september seminar og møderne i november og januar 

Bestyrelsen besluttede at bestyrelsesmødet i november afholdes på Tivoli hotel november og januar bliver 

det Comwell Odense.  

 

9. Kommunikation i bestyrelsen – evaluering af platformen Slack  

Slack er nu blevet afprøvet et par måneder og bestyrelsen besluttede at nedlægge Slack. Der er enighed om at 

fortsætte kommunikationen via mail og man kan vælge at sende til enkelte, alle i bestyrelsen og alle hvor 

nogle kun er på cc. – dette set i lyset af, at der nu er flere arbejdsgrupper, og flere medlemmer og færre ting, 

som alle skal involveres i.  

 

10. Status på årsmødeudvalget, herunder status på medlemsundersøgelse vedr. fælles årsmøde med  

Bestyrelsen besluttede at der sendes undersøgelse ud til medlemmerne efter sommerferien, således vi kan 

svare DPS efter seminaret i september. 



 
Mirela Debost vil spørge Rikke Wesselhøft omkring status på planlægning af årsmødet og Lene Lundkvist 

spørger ligeledes Rikke om, hvem der skal inviteres med til fællesmøde med bestyrelsen til september. 

 

Det blev besluttet, at medlemmerne informeres om formålet med undersøgelsen i et Nyhedsbrev er for at få 

en pejling af medlemmernes holdning til et fællesmøde.  

 

11. Kontaktpersoner i BUP-DK til Morten Ruge og nedsætteelse af podcastgruppe. 

Rikke Wesselhøft er kontaktperson. 

Med hensyn til nedsættelse af podcastgruppe besluttede bestyrelsen at denne tages på som punkt til 

september mødet. 

 

12. Opfølgning og status vedr. undersøgelser af eventuel aflønning af forperson  

Rune Sørensen har gjort sig nogle indledende undersøgelser til sammenligning. DPS har endnu ikke besvaret 

hans mail. Bestyrelsen er i proces med emnet.  

 

13. Ny psykoterapibetænkning 

Psykoterapiudvalget har udarbejdet ny psykoterapibetænkning. Bestyrelsen besluttede, at alle får mulighed 

for at læse og kommentere. Eventuelle kommentarer skal være sendt til Nina Tejs Jørring senest 1. august 

2023. Nina påtager sig at læse den og såfremt ingen har kommentarer kvitterer hun til udvalget, at den er 

godkendt efter 1. august. Vi har desuden fællesmøde med psykoterapiudvalget til seminaret i september. 

 

14. Fælles henvendelse til de fem regioners centerchefer 

Kasper Jessen skulle have givet en status på henvendelsen, men kunne ikke deltage i mødet. Henvendelsen er 

i proces. 

 

15. Ad høringssvar: Hvad gør vi med høringssvar: Hvordan arkiveres de, så vi kan stå til 

ansvar for medlemmerne om hvad vi gør? 

Det blev besluttet, at det kun er de høringssvar, der er brug for bliver offentliggjort, der sættes på 

hjemmesiden. Der orienteres i årsberetning og i nyhedsbreve om høringssvar, og de gemmes i dropboks, så 

de kan genfindes ved behov. 

 

 

16. Eventuelt 

a. Mette Falkenberg Krantz vil sende mail om høring til Janne, Peter og Thorsten 

b. Mirela Debost fortalte om Uddannelsesnetværk for BU- og V-psykiatrien under de regionale psykiatri-

direktører. Vores arbejdsgruppe om uddannelse tager kontakt. 



 
c. Nina Tejs Jørring fortalte om Folkemødet, herunder om UBR og sundhedsministeren samt 

Sundhedsstrukturkommisionens formand Jesper Fisker. 

 

Næste møde er seminar den 14.-15. september 2023. 

 


